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                                                              Protokół XXVI/20 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 23 listopada 2020r. 

 

Z uwagi na stan epidemii obrady odbyły się w trybie zdalnym stosownie do art. 15 zzx  

ustawy  z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (t. j. Dz. U. 2020 poz. 1842). 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 21:00. 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: 

 mec Piotr Świerczyński, 

mec Ewa Halicka, 

mec Marcin Natoniewski. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie XXVI sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego 

Sejmiku – Pana Andrzeja Prusia. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnianie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Informacja o działaniach podejmowanych w związku z sytuacją epidemiczną na terenie 

województwa świętokrzyskiego: 

- wystąpienie  Wojewody Świętokrzyskiego  Pana Zbigniewa Koniusza, 

- wystąpienie Wicemarszałka Województwa  Pana Marka Bogusławskiego. 

7. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

8. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Ostrowieckiemu pomocy 

finansowej: 



2 
 

a) przedstawienie projektu uchwały- wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXII/273/20 z dnia 

29 czerwca 2020 r. w  sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gmin na zakup średnich 

samochodów ratowniczo-gaśniczych  i ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 

zmienionej Uchwałą nr XXIV/317/20 z dnia 7 września 2020 r.: 

a) przedstawienie projektu uchwały-wystąpienie Marszałka Województwa  

    Pana Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego - wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności 

publicznej na linii komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów 

edycji 2020/2021: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia , 

c) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego    

   Komisji Pana Macieja Gawina, 

d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

e) dyskusja, 
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f) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Gminie 

Koprzywnica pomocy finansowej: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2020 – 2041: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa 

 Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2020 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa  

Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki długoterminowej w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu województwa świętokrzyskiego w latach 2019-2022”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa  

Pani Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 
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d) głosownie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo 

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej Sandomierz – 

gr. województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy 

województwa świętokrzyskiego w 2021: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia , 

c) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego - wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem, w trybie 

bezprzetargowym, na okres 24 miesięcy, Związkowi Polskich Spadochroniarzy części 

nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie k/Kielc: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem,  

w trybie bezprzetargowym, na okres 10 lat, części nieruchomości zajętej pod lotnisko  

w Masłowie k/Kielc, na rzecz Państwowego Gospodarstwa Leśnego - Lasy Państwowe: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 
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d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy 

Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021 

rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa  

Pani Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie    

  Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

d) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku- wystąpienie Przewodniczącej Sejmiku Pani 

Zofii Mogielskiej, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu ochrony dla 

Kozubowskiego Parku Krajobrazowego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu ochrony dla 

Suchedniowsko - Oblęgorskiego Parku Krajobrazowego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu ochrony dla Szanieckiego 

Parku Krajobrazowego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Artura Konarskiego, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka,  

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji dotyczącej uchylenia stanowiska 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie sprzeciwu wobec prób wprowadzenia 

ideologii „LGBT” do wspólnot samorządowych oraz promocji tej ideologii w życiu 

publicznym, przyjętego uchwałą Nr X/125/19 z dnia 19 czerwca 2019 roku:  

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka,  

b) dyskusja, 

c)głosowanie uchwały. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji do organu właściwego:  

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka,  

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Apelu w sprawie wstrzymania prac  

        legislacyjnych i wycofania przez wnioskodawców poselskiego projektu ustawy  

      o  zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw: 

a)   przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych 

Polskiego Stronnictwa Ludowego Pana Andrzeja Swajdy,  

b) dyskusja, 
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c)  głosowanie uchwały.    

27. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych w 2019 i 2020r: 

a) wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana Andrzeja Prusia, 

b) wystąpienie Marszałka Województwa Pana Andrzeja Bętkowskiego. 

28. Interpelacje i zapytania. 

29. Sprawy różne. 

30. Zamknięcie XXVI sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

W związku z wejściem w życie z dniem 25 maja 2018r. rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych 

w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 

danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani 

z komunikatem, że przebieg obrad będzie transmitowany on-line na stronie internetowej 

Województwa Świętokrzyskiego.  

  

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające zdarzenia i pełne wypowiedzi osób 

uczestniczących w sesji Sejmiku jest udostępnione na stronie samorządu województwa oraz 

w Biuletynie Informacji Publicznej pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro  

 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XXVI sesji Sejmiku. Następnie powitał radnych 

zgodnie z załączoną listą obecności (wydruk z systemu eSesja - zał. nr 1), Zarząd 

Województwa z panem Marszałkiem, oraz gości:  

1. Wojewodę Świętokrzyskiego – Pana Zbigniewa Koniusza, 

2. dyrektorów świętokrzyskich podmiotów leczniczych:  

- Panią Martę Solnicę – Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego  

i Transportu Sanitarnego,  

- Pana Bartosza Stemplewskiego – Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego, 

- Pana Józefa Slejmana – Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego im. Św. Rafała  

w Czerwonej Górze,  

https://www.swietokrzyskie.pro/
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- Pana Marcina Zawieruchę – Dyrektora Regionalnego Centrum Naukowo – 

Technologicznego,  

- Panią Skarbnik – Marię Fidzińską- Dziurzyńską, 

- Pana Sekretarza Województwa – Mariusza Bodo , 

a także wszystkich gości, którzy na bieżąco śledzili obrady poprzez stronę internetową 

Województwa, w tym świętokrzyskie media oraz radnych Młodzieżowego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego.      

 

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu eSesja oraz otwarcie zakładki z bieżącą sesją. 

Poinformował, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie się do dyskusji, zgłaszanie wniosków oraz 

głosowania odbywają się wyłącznie w systemie eSesja, zaś głos w dyskusji będzie można 

zabrać w momencie udzielenia go przez prowadzącego obrady.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował również,  

że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem w każdym punkcie.  

Ad 3. 

Radny Andrzej Swajda, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa 

Ludowego w  imieniu Klubu zgłosił wniosek o  rozszerzenie porządku obrad o punkt: 

- rozpatrzenie projektu uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie głosowania za 

przyjęciem Wieloletnich Ram Finansowych Unii Europejskiej na lata 2021-2027 (zał.nr 2). 

Radna Renata Janik, Wicemarszałek Województwa w imieniu Zarządu zgłosiła wniosek  

o zdjęcie z porządku obrad punktu 18 dotyczącego projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w najem, w trybie bezprzetargowym, na okres 10 lat, części nieruchomości 

zajętej pod lotnisko w Masłowie k/Kielc, na rzecz Państwowego Gospodarstwa Leśnego - 

Lasy Państwowe (zał. nr 3).  

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są inne wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 
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Ad 5. 

Głos zabrał radny Andrzej Swajda, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego 

Stronnictwa Ludowego oraz radny Andrzej Pruś, Przewodniczący Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie 

województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Sejmiku. 

Poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, 

że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Następnie poddał pod głosowanie wnioski w kolejności ich zgłaszania. 

 

Jako pierwszy poddany  pod głosowanie został  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie głosowania za przyjęciem 

Wieloletnich Ram Finansowych Unii Europejskiej na lata 2021-2027. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów 

ustawowego składu Sejmiku. Za wnioskiem głosowało 14 radnych, przy  11 głosach „przeciw 

” i 2 „wstrzymujących się”.   

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod  głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 18 dotyczącego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem,  

w trybie bezprzetargowym, na okres 10 lat, części nieruchomości zajętej pod lotnisko  

w Masłowie k/Kielc, na rzecz Państwowego Gospodarstwa Leśnego. Zapytał, kto z radnych 

jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od  głosowania. 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik większością głosów tj. 25 głosami „za”, 

przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu. 
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Ad 4. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że pomimo zdalnego trybu prowadzenia sesji 

obowiązują zapisy Statutu Województwa dotyczące wyboru sekretarzy obrad.  Rolą 

wskazanych osób będzie przede wszystkim nadzorowanie sporządzenia protokołu XXVI 

sesji. 

 

 Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych: Agnieszkę Buras oraz Grzegorza Gałuszkę. 

 

Ad 6.  

Zbigniew Koniusz, Wojewoda Świętokrzyski  przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w związku z sytuacją epidemiczną na terenie województwa 

świętokrzyskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do ww. Informacji. 

 

W dyskusji uczestniczyli: 

radny Arkadiusz Bąk, radny Andrzej Swajda, radny Leszek Wawrzyła, radna Jolanta 

Tyjas, radny Piotr Żołądek, radna Agnieszka Buras, radny Mieczysław Gębski, 

Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

W dalszej kolejności głos zabrał radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek 

Województwa, który przedstawił informację dotycząca działań podejmowanych przez 

Zarząd Województwa w związku z sytuacją epidemiczną na terenie województwa 

świętokrzyskiego. 

 

 W dyskusji uczestniczyli: 

radny Tadeusz Kowalczyk, radny Grzegorz Gałuszka, radny Arkadiusz Bąk, radny 

Marek Strzała, Wiceprzewodniczący Sejmiku, radna Agata Binkowska, radna Jolanta 

Tyjas, radny Andrzej Swajda, 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe 

informacje. Następnie ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 
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Po przerwie wznowiono obrady. Następnie Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych  

o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji 

uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad 7.  

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

w okresie między sesjami (zał. nr 6 ). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

 W dyskusji uczestniczyli:  

radny Arkadiusz Bąk, radny Andrzej Swajda, Andrzej Bętkowski, Marszałek 

Województwa, radny Grzegorz Gałuszka, radna Jolanta Tyjas, radna Agata 

Binkowska, Jacek Sułek Dyrektor Departamentu Inwestycji i Rozwoju UMWŚ. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższe 

sprawozdanie. 

 

Ad 8.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku  

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 7). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

Głos w dyskusji zabrał radny Arkadiusz Bąk. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął powyższą 

Informację. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Ostrowieckiemu pomocy  

 finansowej (zał.nr 8). 
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Głos zabrał Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa, który przedstawił ww. 

 projekt uchwały, a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 56/20 stanowi zał. nr 9 do protokołu). 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 126/20 

stanowi zał.  nr 10 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

 

Następnie otworzył dyskusję ww. punkcie. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radna Magdalena Zieleń, radny Arkadiusz Bąk, radna Agnieszka Buras, Andrzej 

Bętkowski, Marszałek Województwa. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 

Ostrowieckiemu pomocy finansowej. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/351/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

 tj. 29 głosami „za” i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad 10.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały nr XXII/273/20 z dnia 

29 czerwca 2020 r. w  sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gmin na zakup średnich 

samochodów ratowniczo-gaśniczych i ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 

zmienionej Uchwałą nr XXIV/317/20 z dnia 7 września 2020 r (zał. nr 13). 

 

Głos zabrał Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa, który przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 127/20 

stanowi zał. nr 14 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego pozytywnie 

zaopiniowała ww.  projekt uchwały (Opinia Nr 24/20 stanowi zał. nr 15 do protokołu).  

Następnie oznajmił, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXII/273/20 

z dnia 29 czerwca 2020 r. w  sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gmin na zakup 

średnich samochodów ratowniczo-gaśniczych  i ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 

zmienionej Uchwałą nr XXIV/317/20 z dnia 7 września 2020 r. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/352/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

 tj. 29 głosami „za” i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

 

 

 



14 
 

Ad 11.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania 

własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii 

komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2020/2021 

(zał. nr 18). 

 

Tomasz Jamka, Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie poprosił  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 128/20 

stanowi zał. nr 19 do protokołu). 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji  

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 65/20 stanowi zał. nr 20  do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego pozytywnie 

zaopiniowała ww.  projekt uchwały (Opinia Nr 25/20 stanowi zał. nr 21 do protokołu).  

 

Następnie oznajmił, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu 

Małopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze 

użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy 

pociągów edycji 2020/2021. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr XXVI/353/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 29 głosami „za” i stanowi zał. nr 22 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad 12.  

Radni otrzymali projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia Gminie 

Koprzywnica pomocy finansowej (zał. nr 24). 

 

Tomasz Jamka, Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie poprosił  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 129 /20 

stanowi zał. nr 25 do protokołu). 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji  

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 66 /20 stanowi zał. nr 26  do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia 

Gminie Koprzywnica pomocy finansowej. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/354/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

 tj. 29 głosami „za” i stanowi zał. nr 27 do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad 13,14 i 15.  

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty 13,14 i 15 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2020 – 2041 (zał. nr 29 ), 

- zmian w budżecie województwa na 2020 rok (zał. nr 30 ), 

- zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku Rozwoju Rady 

Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu województwa 

świętokrzyskiego w latach 2019-2022 (zał. nr 31). 

 

Głos zabrała Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, która omówiła ww. 

projekty uchwał, a następnie poprosiła o ich przyjęcie przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekty uchwał (Opinie Nr 130/20-132/20 stanowią zał. nr 32, 33 i 34 

do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

 

Następnie otworzył łączną dyskusję do ww. punktów. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radny Mieczysław Gębski. Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Arkadiusz Bąk, radna 

Agnieszka Buras, Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa, Jacek Sułek, 

Dyrektor Departamentu Inwestycji i Rozwoju UMWŚ. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie 

eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane 

było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2020 – 2041. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/355/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

 tj. 19 głosami „za” przy 10 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 35 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie województwa na 2020r. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/356/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

 tj. 17 głosami „za” przy 12 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 37 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  38 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku Rozwoju Rady Europy 

(CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu województwa świętokrzyskiego  

w latach 2019-2022. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/357/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

 tj. 18 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” i  10 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał.  

nr 39 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznowiono obrady. Następnie Przewodniczący Sejmiku poprosił  

o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji 
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uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo 

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej Sandomierz – gr. 

województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy 

województwa świętokrzyskiego w 2021(zał. nr 41). 

 

Tomasz Jamka, Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie poprosił  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji  

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 64/20 stanowi zał. nr 42 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Samorządu Terytorialnego pozytywnie 

zaopiniowała ww.  projekt uchwały (Opinia Nr 26/20 stanowi zał. nr 43 do protokołu). 

Oznajmił, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej podstawie 

ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym samym zachowane było kworum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powierzenia przez 

Województwo Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej 

Sandomierz – gr. województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do 

granicy województwa świętokrzyskiego w 2021. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr XXVI/358/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 44 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad 17.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem, w trybie 

bezprzetargowym, na okres 24 miesięcy, Związkowi Polskich Spadochroniarzy części 

nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie k/Kielc (zał. nr 46). 

 

Tomasz Jamka, Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie poprosił  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji  

i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję (Opinia Nr 63/20 stanowi zał. nr 47 do protokołu). 

 

 Radna Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała  

o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 133/20 

stanowi zał. nr 48 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku zakomunikował, że Opinie ww. Komisji wpłynęły na piśmie. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radny Arkadiusz Bak, radny Mieczysław Gębski, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

Tomasz Jamka, Członek Zarządu Województwa, radny Jan Maćkowiak. 

 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum  

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie projekt uchwały w wyrażenia zgody na oddanie  

w najem, w trybie bezprzetargowym, na okres 24 miesięcy, Związkowi Polskich 
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Spadochroniarzy części nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie k/Kielc. Zapytał, kto 

z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/359/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

tj. 24 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 49 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad 18.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy 

Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021 rok 

(zał. nr 51). 

 

Radna Renata Janik, Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, 

a następnie poprosiła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez 

Komisję (Opinia Nr 66 /20 stanowi zał. nr 52 do protokołu). 

 

Radna Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia 

Nr 57/20 stanowi zał. nr 53 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła do niego Opinia Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu wraz z poprawką polegającą na zastąpieniu w Programie Współpracy 

Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi sformułowań 

„osoby niepełnosprawne” na sformułowania „osoby z niepełnosprawnością”. Następnie 

oznajmił, że na piśmie otrzymał Opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny, która wnosi zmianę do załącznika ww. projektu uchwały. Komisja w głosowaniu 

przyjęła propozycję poprawki do załącznika ww. projektu uchwały polegającej na dopisaniu 

do Programu Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2021 rok kwestii przeciwdziałania uzależnieniom od internetu i hazardu.  
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Zofia Mogielska, Przewodnicząca Młodzieżowego Sejmiku poinformowała,  

że Młodzieżowy Sejmik rekomenduje przyjęcie Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021 rok. 

Zakomunikowała, że Młodzieżowy Sejmik zgłosił kilka uwag wobec przedstawionego 

projektu. Z uwagami zostali zapoznani członkowie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

(stanowisko stanowi zał. nr 54 do protokołu).  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że postulaty Młodzieżowego Sejmiku są zawarta  

w Opinii Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 

Następnie zwrócił się do Zarządu Województwa o ustosunkowanie się do poprawek 

zgłoszonych przez ww. Komisje.  

 

W imieniu Zarządu Województwa głos zabrała radna Renata Janik, Wicemarszałek 

Województwa poinformowała, że w odniesieniu do poprawek Komisji Zdrowia, Polityki 

Społecznej i Spraw Rodziny- Zarząd Województwa zaproponował dodanie zdania  

w Rozdziale XII „Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu” w pkt.6 

„Ochrona i promocja zdrowia” jako ppkt. 6 „Przeciw uzależnieniom od internetu i hazardu”. 

Jeżeli chodzi o poprawki Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  Zarząd poinformował, że nie 

wszystkie zapisy zawarte w Programie Współpracy Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021 r mogą ulec zmianie z uwagi na 

to,  iż przytoczone w dokumencie zostały akty prawne, w nazwie których zawarto 

sformułowanie „osoby niepełnosprawne”. Nie istnieje zatem możliwość zastąpienia ich 

sformułowaniem „osoby z niepełnosprawnością”. Jednocześnie zaproponował dokonanie 

poprawki w załączniku do  projektu uchwały w: 

- Rozdziale XII pkt 3 ppkt 10 – zmiana nazwy  zadania z „Sport osób niepełnosprawnych 

 - organizacja imprez/wydarzeń sportowych o randze wojewódzkiej, ogólnopolskiej lub 

międzynarodowej” na „Sport osób z niepełnosprawnością - organizacja imprez/wydarzeń 

sportowych o randze wojewódzkiej, ogólnopolskiej lub międzynarodowej” 

- Rozdziale XII pkt 11 ppkt.1 zmiana nazwy zadania z „Zmniejszenie zjawiska wykluczenia 

społecznego i dyskryminacji wśród osób niepełnosprawnych” na „Zmniejszenie zjawiska 

wykluczenia społecznego i dyskryminacji wśród osób z niepełnosprawnością”(zał. nr 55). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że obie poprawki zgłoszone przez ww. Komisję 

muszą być poddane pod głosowanie i wprowadzone do systemu. Następnie oznajmił, że po 
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przegłosowaniu poprawek jako ostatni poddany zostanie pod głosowanie projekt uchwały  

wraz ze zmianami wynikającymi z przyjętych poprawek. 

  

Głos w dyskusji zabierali: 

radny Grzegorz Świercz, radna Jolanta Tyjas, radny Tadeusz Kowalczyk, radny Leszek 

Wawrzyła, radna Renata Janik, Wicemarszałek Województwa, radny Paweł 

Krakowiak. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił  o sprawdzenie kworum 

 w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie poprawkę  zgłoszoną przez Komisję Zdrowia, Polityki 

Społecznej i Spraw Rodziny polegająca na dopisaniu do  Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021rok kwestii 

przeciwdziałania uzależnieniom od internetu i hazardu poprzez zmianę w Rozdziale XII pkt 

6 ppkt 6. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem poprawek, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Powyższa poprawka została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 26 głosami „za” 

przy 1 głosie „przeciwnym”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56  do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie łączne poprawki Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

polegającej na zastąpieniu w Programie Współpracy Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021rok sformułowań „ osoby 

niepełnosprawne” na sformułowania „ osoby z niepełnosprawnością”(w Rozdziale XII pkt 

3 ppkt 10 oraz Rozdziale XII pkt 11 ppkt.1). Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

poprawek, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Powyższa poprawka została przyjęta przez Sejmik większością głosów tj. 25 głosami „za” 

 ,1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  57 do protokołu. 
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W dalszej kolejności Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2021 rok wraz ze zmianami 

wynikającymi z przyjętych poprawek. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały wraz 

z przyjętymi poprawkami, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/360/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 26 głosami „za” przy 1 głosie  „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 58 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Ad 19, 20 i 21. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty 19,20 i 21 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

ustanowienia planu ochrony dla Kozubowskiego Parku Krajobrazowego (zał. nr 60), 

- przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie       

 ustanowienia planu ochrony dla Suchedniowsko - Oblęgorskiego Parku Krajobrazowego  

(zał. nr 61), 

- przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

ustanowienia planu ochrony dla Szanieckiego Parku Krajobrazowego (zał. nr 62). 

Radny Marek Jońca, Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

poprosił o przyjęcie ich przez Sejmik. Na koniec poinformował, że we wszystkich trzech 

podejmowanych kolejno uchwałach zaszła  potrzeba dokonania korekty redakcyjnej  

w podstawie prawnej polegającej na aktualizacji numeru dziennika ustaw, w którym 

opublikowany jest tekst jednolity ustawy o samorządzie województwa – w miejsce Dz. U.  

z 2019 poz. 512 z późniejszymi zmianami  będzie zapis:  Dz. U. 2020  poz. 1668. 

 

Radny Artur Konarski, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie  

Nr 33/20 – Nr 35/20 stanowią zał. nr 63, 64 i 65 do protokołu). 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że ww. Opinie wpłynęły na piśmie.  

Następnie otworzył łączną  dyskusję do ww. punktów z porządku obrad. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił  o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu ochrony dla Kozubowskiego Parku 

Krajobrazowego.  Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/361/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie 

 tj. 28 głosami „za” i stanowi zał. nr 66 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  67 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu 

ochrony dla Suchedniowsko - Oblęgorskiego Parku Krajobrazowego.  Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/362/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 28 

głosami „za” i stanowi zał. nr 68  do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu 

ochrony dla Szanieckiego Parku Krajobrazowego.  Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 
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Uchwała Nr XXVI/363/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 28 głosami „za” i stanowi zał. nr 70 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  71 do protokołu. 

 

Ad 22.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie skargi na działalność Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego (zał. nr 72). 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił projekt ww. uchwały a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił  o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały  w sprawie skargi na działalność Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXVI/364/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 21 głosami „za” i 5 głosach „wstrzymujących się” i  stanowi zał. nr 73 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  74 do protokołu. 

 

Ad 23.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej uchylenia stanowiska Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie sprzeciwu wobec prób wprowadzenia ideologii 

„LGBT” do wspólnot samorządowych oraz promocji tej ideologii w życiu publicznym, 

przyjętego uchwałą Nr X/125/19 z dnia 19 czerwca 2019 roku (zał. nr 75). 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił projekt ww. uchwały a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radna Jolanta Tyjas, radny Andrzej Pruś, Przewodniczący Sejmiku radny Arkadiusz 

Bąk, radny Leszek Wawrzyła, radny Grzegorz Świercz, radna Agata Binkowska, radny 

Jan Maćkowiak, radny Grigor Szaginian, radny Henryk Milcarz, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku, radny Marek Bogusławski, Wicemarszałek Województwa, radny Piotr 

Żołądek. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił  o sprawdzenie kworum  

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej uchylenia 

stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie sprzeciwu wobec prób 

wprowadzenia ideologii „LGBT” do wspólnot samorządowych oraz promocji tej ideologii  

w życiu publicznym, przyjętego uchwałą Nr X/125/19 z dnia 19 czerwca 2019 roku. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów. Za projektem 

oddano 11 głosów przy 13 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

 Ad 24.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przekazania petycji do organu właściwego 

(zał. nr 77). 

 

Radny Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił projekt ww. uchwały a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 
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 radna Agnieszka Buras poinformowała, że omyłkowo zagłosowała „przeciw” uchwale  

a chciała zagłosować „za” uchwałą.  

radny Andrzej Pruś Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w systemie eSesja zostało 

zapisane głosowanie i nie ma możliwości na zmianę wyniku głosowania. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum  

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania petycji do organu 

właściwego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XXVI/365/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów 

 tj. 24 głosami „za” i 1 głosie „przeciwnym” i  stanowi zał. nr 78 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 79  do protokołu. 

 

Ad 25.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie Apelu w sprawie wstrzymania prac 

legislacyjnych i wycofania przez wnioskodawców poselskiego projektu ustawy o zmianie  

ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw (zał. nr 80). 

 

Radny Andrzej Swajda, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa 

Ludowego przedstawił projekt ww. uchwały a następnie poprosił o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Artur Konarski, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował o negatywnym zaopiniowaniu  ww. projekt uchwały przez Komisję (Opinia  

Nr 36 /20 stanowi zał. nr 81 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radny Andrzej Swajda, radny Leszek Wawryła, radny Grzegorz Gałuszka, radny Artur 

Konarski, radny Arkadiusz Bąk, radny Piotr Żołądek, radna Jolanta Tyjas  i  radny 

Tadeusz Kowalczyk. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił  o sprawdzenie kworum  

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Apelu wstrzymania prac 

legislacyjnych i wycofania przez wnioskodawców poselskiego projektu ustawy o zmianie  

ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych ustaw. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XXVI/366/20 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością głosów  

tj. 13 głosami „za”,11 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” stanowi zał.  

nr 82 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Ad 26. 

Radni otrzymali Informację o analizie oświadczeń majątkowych za 2019 i 2020 rok (zał. 84  

i 85).  

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że stosownie do zapisów art. 27 ust.12 ustawy  

z dnia 5  czerwca 1998r. o samorządzie województwa(t. j. z 2020 r.; poz.1886) dokonał 

analizy oświadczeń majątkowych radnych województwa świętokrzyskiego. Następnie 

przedstawił „Informację Przewodniczącego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych Województwa Świętokrzyskiego za 

rok 2019. W uzupełnieniu przekazanego radnym materiału poinformował o uwagach urzędów 

skarbowych przedstawionych po udostępnieniu pisemnej informacji.  

 

Głos w dyskusji zabierali: 

radny Tadeusz Kowalczyk, radny Andrzej Pruś, Przewodniczący Sejmiku.  

 

Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa przedstawił Informację dotyczącą analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych Marszałkowi Województwa Świętokrzyskiego w 2019 

r. i 2020  r.  

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Sejmik przyjął przedstawione Informacje  

o analizie oświadczeń majątkowych za 2019 i 2020 rok. 

 

Ad 27.  

Radna Jolanta Tyjas złożyła interpelacje dotyczące: 

-udzielenia wyjaśnień odnośnie Uchwały Nr X/125/19 Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego z dnia 19 czerwca 2019r w sprawie sprzeciwu wobec prób wprowadzenia 

ideologii LGBT do wspólnot samorządowych oraz promocji tej ideologii  

w życiu publicznym, 

- konsultacji społecznych projektu Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 

2030+, 

- wsparcia finansowego dla pracowników pomocniczych w szpitalach i oddziałach 

covidowych. 

 

Radna Agata Binkowska złożyła interpelacje dotyczące: 

- przekazania danych podsumowujących Regionalny Program Operacyjny Województwa 

Świętokrzyskiego 2014-2020, w tym zestawienia beneficjentów programu, wartości 

uzyskanego przez nich dofinansowania, 

- zarzadzania i funkcjonowania lotniska w Masłowie. 

 

Radny Arkadiusz Bąk złożył interpelację dotyczącą  podjęcia działań przez Marszałka 

Województwa na rzecz ochrony interesów przedsiębiorców w związku z pandemią 

COVID-19.  

 

Radny Marek Strzała złożył interpelację dotyczącą uzupełnia informacji o wyniki 

finansowe za miesiąc październik w poszczególnych podmiotach wchodzących w skład 

„Uzdrowisko Busko- Zdrój” S.A. 

 

Przewodniczący Sejmiku zaapelował o niezwłoczne przesłanie na adres mailowy 

sekretariatu Kancelarii Sejmiku zgłoszonych interpelacji i zapytań, co pozwoli  nadać im  bieg 

zgodnie z ustawą o samorządzie województwa. 
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Ad 28.  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że  XXVII sesja Sejmiku odbędzie się  29 grudnia 

br. (wtorek) w Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach . Poprzedzą ją posiedzenia Komisji 

 w dniach 14- 18 grudnia br. Zwrócił się do  radnych o rezerwację ww. terminów w swoich 

kalendarzach.  

 

Głos w sprawach różnych zabierali: 

radny Jan Maćkowiak, radny Arkadiusz Bąk, radny Andrzej Swajda, radny Tadeusz 

Kowalczyk, radna Jolanta Tyjas, Andrzej Bętkowski, Marszałek Województwa, radny 

Mieczysław Gębski ,Wiceprzewodniczący Sejmiku.  

 

Ad 29. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie XXVI sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

       Przewodniczący Sejmiku 

 

 

        Andrzej Pruś 

 

 

 

Sekretarze obrad: 

 

Radna Agnieszka Buras        Radny  Grzegorz Gałuszka

                                                                       

 

………………………….                                                        …………………………......... 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Iwona Muter 


